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Zusammenfassung

        

          
Hintergrund Xanthomatöse Tumore sind häufige Lidtumore. Wir berichten den seltenen Fall einer Patientin mit einem papulösen Xanthom des Augenlides.


        

          
Fallbeschreibung Die 87jährige Patientin hat seit dem 40. Lebensjahr multiple gelblich-bräunliche Tumore in Bereich von Gesicht und Stamm. Die Tumoren waren indolent und prallelastisch. Eine Biopsie des größten Knoten wurde durchgeführt.


        

          
Ergebnisse Die histologische Untersuchung ergab multiple Histiozyten sowie mehrkernige Riesenzellen vom Toutonschen Zelltyp. Immunhistologisch fand sich eine positive Reaktion auf CD68.


        

          
Schlußfolgerung Die klinischen, histologischen und immunhistologischen Befunde sind typisch für das papulöse Xanthom und ermöglichen eine Abgrenzung zu anderen xanthomatösen Tumoren wie Xanthelasma palpebrarum, Xanthoma disseminatum, nekrobiotisches Xanthogranulom und fibrösem Histiozytom.


      
        
Summary

        

          
Background Xanthomatous tumors are common tumors of the eyelid. We report the rare case of a patient with a papular xanthoma of the eyelid.


        

          
Case report The 87-year old patient suffered from multiple xanthomatous lesion in the face and the trunk. The tumors were painless and elastic. A biopsy of the largest tumor was performed.


        

          
Results The histologic examination revealed multiple histicytes and giant cells of the Touton type. Immunhistochemistry showed a positive stain for CD68.


        

          
Conclusions The clinical, histologic and immunhistochemical findings are typical for a papular xanthoma and help to differentiate from other xanthomatous lesions such as xanthelasma, xanthoma disseminatum, nekrobiotic xanthogranuloma and fibrous histiocytoma.


      

Schlüsselwörter

Histiozytosen - Papuloses Xanthom - Xanthomzellen - Toutonsche Riesenzellen




Key words

histiocytoses - papular xanthoma - xanthoma cells - giant cells of the touton type





















  >
  
  

    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 34.239.227.49
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  